
Seznam všech prodejen nawww.albert.cz
*Nejvýhodnější cena za posledních 30 dní. Akce platí v prodejnách Albert od 18. 10. do 24. 10.2023
nebo do vyprodání zásob v jednotlivých prodejnách. Máslo • 250g • 100 g = 11,96 Kč • do vyprodání zásob

6ks
den

2990
49,9049,9049,90 -40

Máslo
▼ 28,90 Kč (4%)*
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Nemovitosti - poptávka

• Koupím několik starších bytů
na investici. Jsem přímý kupec a
platím hotově. Byt si sám vykli-
dím a zrekonstruuji. Děkuji za
nabídky, Grygar 739641969275450

• Máte nemovitost se kterou
si nevíte rady? Mohu vykoupit
dům - byt - pozemek. Mělník,
Kralupy, Neratovice. Solidnost
zajištěna. Tel. 605477477 276399

Pronájmy - nabídka
• NABÍZÍME 175 - 176,60
KČ/HOD za pultový prodej la-
hůdek/dopek pečiva. Směny
dle Vašich možností s nástu-
pem ihned. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz276025

Práce - nabídka
• Firma zaměřená na PO a
BOZP přijme na HPP elektriká-
ře na kontroly a revize. Tel:
602 662 273, více na
www.bomespol.cz275684

• PŘIVÝDĚLEK za 165-178
Kč/hod - pokladní v Praze a okolí,
zaškolení, online rezervace směn,
zálohy. Více na tel.: 222534534,
www.creditczech.cz276017

• Víkendové vybalování a do-
plňování zboží 202.80 - 214,50
Kč/hod. Online rezervace
směn, denní zálohy, Praha +
okolí. Tel: 222534534,
www.creditczech.cz276033

• DENNÍ DOPLŇOVÁNÍ zboží o ví-
kendu za 187 - 198 Kč/hod. Přivýdě-
lek pro všechny, zálohy druhý den,
nástup ihned. Tel: 222534534,
www.creditczech.cz276041

• Přijmeme strážné na pozici
na Praze 1, 4, 8 a 9. Pochůzko-
vá činnost, práce s PC na DPP,
čistý RT, zálohy možné. Tel:
777077611, volat 8-17h. 276101

• Učitele odborných předmě-
tů se zaměř. na automobily při-
jme SOU, Praha-Radotín. Info:
Ing. Bičovský, tel.: 257810644,
e-mail: bicovsky@klapice.cz276220

• SOŠP Profit, s.r.o., Praha 3 -
Žižkov, přijme ihned učitele/ku
ekonomických předmětů, ČJ, RJ,
ŠJ v kombinaci s jakýmkoliv před-
mětem. Od školního roku
2024/2025 přijmeme učitele/ku
CHE, AJ. Vhodné i pro studenty,
důchodce a pracující v komerční
sféře. CV zašlete na:
kasajova@skola-profit.cz.276327

• Vychystávání zboží pomocí
skeneru, sklad pro domácí mazlíč-
ky Mstětice u Prahy. Pravidelné
směny po-pá 06-14/14-22, směny
se střídají po týdnu. Mzda 140 Kč
čist./hod., výplata po týdnu, svoz
zdarma z Čer. Mostu. Praxe na
NZV výhodou. Volejte paní Hanu
703669535, wellpack.cz 276341

• Stránky sex.cz a další strán-
ky jsou vypnuté. Inzerujte na
stránce www.provokater-
ky.cz. Oznamte tuto informaci
dalším kolegyním i klientům. 276337

• Manažer správy nemovitostí.
Náplň: správa nemovitostí na Pra-
ze 5, komunikace s klienty, přípra-
va smluv, IT systém pro správu ne-
movitostí. Požadujeme: SŠ komu-
nikativní schopnosti, anglický ja-
zyk na střední úrovni, praxe ve
správě nebo stavebnictví vítána.
Nabízíme: HPP na plný nebo čás-
tečný úvazek, 40-45 000Kč. 5týd-
nů dovolené, sick days, free days
jako bonus, stravenky.Zázemí sil-
né společnosti. Kon-
takt:simacek@akcentpraha.cz
tel: 724 025272276367

• SP hledá bezpečnostní pracov-
níky pro Prahu a Horoměřice,
12hod směny. Čistý TR, občanství
ČR. Certifikát strážný výhodou.
Tel.: 733618655, 736528900276376

• ZŠ Dědina přijme do školní
jídelny kuchaře/ku nebo pom.
kuchaře/ku, nástup možný
ihned. Plat. zařazení, dle tabu-
lek + benefity. Tel. 235357226 276380

• Výplata ihned po směně! Vy-
kládky balíků, svoz z Opatova
zdarma. Mzda 110-120 Kč
čist./hod. Noční směny Ne-Pá v
rozmezí 15-04 (směny jsou dlou-
hé 9-14 hodin dle operativy provo-
zu). Lze volit směny v týdnu. Práce
pro fyzicky zdatné muže +18 let.
Pokudmáte zájem volejte Kateři-
nu 601391449, wellpack.cz 276416

• Přijmeme ihned zaměstnan-
ce na úklid hudební školy, P-3,
DPP, úklid od neděle do čtvrt-
ku, 17-21 hodin, plat 8.700 Kč.
Info p. Vintrová - 732427432.276495

• Přijmeme ihned pracovníky
do skladů v Praze. Pickery, úkli-
dy, pomocné skladníky, VZV a
jiné. Možnost brigádně či dlou-
hodobě. Zálohy týdně + ubyto-
vání. Hartigova 208 (Koněvo-
va), zvonek nábory, každé Po,
St či Čt 10-14h. Tel: 776001640 276501

• Restaurace v centru Prahy
přijme pomocnou sílu do ku-
chyně. Úklid a mytí černého
nádobí. Prac doba krát-
ký/dlouhý týden. Nástup mož-
ný ihned. 776333877 276505

• Restaurant v centru Prahy při-
jme číšníky/servírky na HPP nebo
brigádu. Nástupmožný ihned. Vo-
lejte prosím tel. 776330026276509

Výměny
• Specialista na VÝMĚNY
BYTU. Tel. 777060126. 276258

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. Potřebujeme:
dlouhodobě, dobré MHD, náby-
tek nerozhoduje, ale dobrý stav
ano. RK nevolat. Tel. 605845088 275983

Byty - poptávka

• Koupím několik starších
bytů na investici. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Byt si
sám vyklidím a zrekonstruuji.
Děkuji za nabídky, Grygar
739641969275416

• Dobře zaplatím za BYT,
dům. Nabízím možnost dožití
seniorů. Případné dluhy uhra-
dím, záloha. Slušné jednání,
právní servis. Děkuji J. Jurdová
725805115275732

• Hledám obecní byt v Praze.
Tel. 603888740276264

Starožitnosti

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, knihy, hodinky, šper-
ky, mince a bankovky, sklo,
porcelán, sochy,. Děkuji Dyn.
Tel. 702401621273851

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 276120

• Sběratel koupí staré vzdu-
chovky, vzduchové pistole, vo-
jenské a hasičské odznaky.
Tel.: 602343563, email:
alesla@centrum.cz276513

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990.
T. 734843403276228

Nemovitosti - nabídka

Vybavení domácnosti - nabídka

• HOLANDSKÝ NÁBYTEK a by-
tové doplňky, Maršála Koněva
939/33 Nymburk Tel.:
777575854, 777475854 aktuál-
ní nabídku najdete na
www.anneholandskynaby-
tek.cz276434

Knihy a časopisy

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme á
2000,- Kč
za každou
banánovou
krabici knih,
které od Vás
koupíme.

Bibliofilie
a cenné
knihy

oceníme
každou
zvlášť.

Telefon:
773 735 939

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

POJĎ PRACOVA
T DO

PRAŽSKÝ
CH SLUŽEB!

MÁME POBOČKY
PO CELÉ PRAZE

ŘIDIČ SK. B • ŘIDIČ SK. C • ZNAČKAŘ
• MANIPULAČNÍ DĚLNÍK práce na PC

• POPELÁŘ • METAŘ

PRAŽSKÉ
SLUŽBY, a.s.

Pod Šancemi 444/1, Praha 9,
Tel.: 704 657 974, 705 809 151

www.psas.cz

KOHO HLEDÁME

774 301 409

skayocapital.cz

Vykoupíme váš podíl
za víc, než myslíte.
Nepotřebujete
souhlas spolumajitelů.

Se spolumajiteli
není řeč?

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

Staňte Se dárcem
krevní plazmy

- Pomůžete zachránit lidské životy
- Máte pravidelnou kontrolu
zdravotního stavu

- Občerstvení zdarma a zajímavé dárky

metro HradčanSká
* dle § 32 ods. 2 zákona č. 373/2011 Sb.

www.unicaplasma.cz
Tel.: 733 474 770

800 Kč*
za každý
odběr

1600 Kč *
měsíčně

20 800 Kč *
za rok

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

800 111 112

prace@m2c.eu

Mzda až 1 900 Kč za směnu
Možnost týdenních záloh
Příspěvek na ubytovnu

OSTRAHAOC
AADMINISTRATIVNÍCH
BUDOV PRAHA

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

Základní škola VodıčkoVa srdečně zve na oslavy
160. výročí založení Vyšší díVčí školy ve Vodičkově ulici
635. výročí založení školy U sV. Jındřıcha v Jindřišské ulici

BUdoVa VodıčkoVa 22
Pondělí 23. 10. 2023 od 13.00 do 17.00
komentovaná prohlídka školy pro veřejnost, každou půlhodinu
odchod z vestibulu školy – výstava dobových dokumentů.
Úterý 24. 10. 2023 od 13.00 do 16.00
komentovaná prohlídka školy pro veřejnost.
od 16.00 - slavnostní zahájení oslav, výstava prací našich žáků
od 17.00 - koncert školní kapely

BUdoVa Jındřıšská 32
Pondělí 23. 10. 2023 od 15.00
slavnostní zahájení, výstava prací a fotografií
a vystoupení žáků a ŠD.
od 16.30 prohlídka školy pro veřejnost.

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Vzdělávání - nabídka



Ester Ledecká je v plné síle, sezonu zahájí v listopadu novým sjezdem v Zermattu.
V nadcházející sezoně chce více závoditna lyžích než na snowboardu. STRANA 18

ČT
K

„Víc mě zajímá
hořká čokoláda“
„Mám rád osmdesátiprocentní
čokoládu s kořením se sklenkou
rumu Ron Zacapa 23. S hudbou
od Milese Davise jste v ráji,“
říká v rozhovoru deníku Metro
Christophe Delattre, který od
roku 2012 pořádá po českých
městech putovní čokoládový
festival. STRANA 11

Máme lepší místo
pro vaše staré
pneumatiky

ZDARMAmůžete odevzdat
vaše staré pneumatiky
ve sběrném dvoře.

odpady.praha.eu
Seznam sběrných dvorů:

inzerce

inzerce

„Měla jsem absťák.
Těším se, až budu závodit“

pátek 20. října 2023 / č. 195 PRAHA denikmetro
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Šetříme vodou, a je
pořád dražší. Nebu-
de to stejné s elektři-
nou, když si ji začne-
me vyrábět doma?

Kdo jsou lidé, kteří si pořizují
nové energetické zdroje
a technologie? Na to se poku-
sili odpovědět na Fakultě
elektrotechnické (FEL) ČVUT
Praha. Iniciátorem průzku-
mu mezi lidmi, kteří si foto-
voltaiku již pořídili, byla di-
sertační práce Michaely Ma-
kešové.
Spolu s kolegyní Michae-

lou Valentovou a Matoušem
Pilnáčkem ze Sociologického
ústavu Akademie věd ČR oslo-
vila přes 2500 majitelů foto-
voltaických elektráren (FVE).
„Zmapovánímotivací investo-
rů do fotovoltaiky, popis je-
jich chování a názorů mohou
mimo jiné dopomoci k volbě

vhodnějších a efektivnějších
opatření na podporu obnovi-
telných zdrojů energie v čes-
kých domácnostech,“ říká
Makešová.

VedouNevyhranění
Jak průzkum FEL zjistil, moti-
vací k pořízení FVE není sice
„padesát odstínů šedi“, ale ti,
kteří už doma na elektřinu ze
slunce jedou, se dělí do šesti
základních skupin. Ty podle
rozsáhlého zjišťování rozděli-
li podle názvů na Ekology,
Praktické ekology, Ekonomy,
Soběstačné, Techniky a Nevy-
hraněné.
Překvapivě nejpočetnější

skupinou nejsou Ekologové
a Pragmatičtí ekologové, do-
konce ani Ekonomové. Třia-
třicet procent těch, kteří si fo-
tovoltaiku pořídili, patří do
poslední skupiny Nevyhraně-
ných. Každopádně u většiny
fotovoltaiků platí, že se kom-
binují faktory „zeleného“
uvažování s těmi ekonomic-

kými. Průzkum navíc probě-
hl ještě před začátkem války
na Ukrajině. Řešitelky prů-
zkumu předpokládají, že by
se názory nebo poměr jednot-
livých skupin mohly po tom-
to datu změnit. I proto se při-
pravují na další zkoumání.

Touha po nezávislosti
„Dá se konstatovat, že počá-
teční nedůvěra vůči FVE už
dávno pominula a pořízení

panelů a dalšího vybavenímá
více důvodů,“ říká Jiří Bím
z katedry ekonomiky FEL a zá-
stupce Solární asociace.
Souhlasí, že důležitými ta-

houny fotovoltaiky jsou Eko-
logové i Ekonomové, zvláště
ti druzí sice nejsou stopro-
centně přesvědčení o smyslu
obnovitelných zdrojů ener-
gie, ale přesto na sluneční
elektřinu jedou. Podobně
jako Soběstační, kteří napří-
klad pečlivě sledují spotřebu
elektřiny v domácnosti, na-
víc chtějí být nezávislí na vel-
kých hráčích v energetice.
„Nebojím se, že by i masiv-

ní nástup FVE vedl k tomu, že
by velké elektrárny byly nuce-
né vyrábět méně energie,
a proto ji zdražit, aby zůstaly
na svých ziscích,“ říká Bím.
Podíl obnovitelných zdrojů
dosáhl v roce 2023 v Česku
necelých čtyř procent. Také
celosvětově se poptávka po
elektrické energii rok od
roku zvyšuje. PAVEL HRABICA

SLUNEČNÍ BOOM

69
O tolik procent stoupla
praktická instalace foto-
voltaických panelů v první
polovině letošního roku
v porovnání se stejným ob-
dobím roku 2022.

SPA HOTEL DĚVÍN & MARIÁNSKÉ LÁZNĚ
SVĚTOZNÁMÉ LÁZNĚ NABÍZEJÍCÍ NEJČISTŠÍ OVZDUŠÍ A POLOHU UPROSTŘED SLAVKOVSKÉHO LESA

VÍCE INFORMACÍ NAJDETE NA NAŠICH WEBOVÝCH STRÁNKÁCH: WWW.SPAHOTELDEVIN.CZ
Příkrá 618/2a, 353 01 Mariánské Lázně | +420 354 470 400 | +420 354 621 692 | info@spahoteldevin.cz

*ve dvoulůžkovém pokoji (při obsazenosti 2 osob) | **v jednolůžkovém pokoji

SENIOR 60+ KÓD M5
7 dní / 6 nocí | od 9.510 Kč / 1 osoba*
7 dní / 6 nocí | od 12.490 Kč / 1 osoba**
Program obsahuje: ubytování v komfortním pokoji s přípitkem, polopenzi,
perličkovou koupel, parafínový zábal, 2× klasickou částečnou masáž, 2× plynovou
obálku, 3× inhalaci, 1× za pobyt 2-hodinový vstup do bazénu, 2× zapůjčení Nordic
Walking holí na 2 hod, Wi-Fi internetové připojení na pokoji i ve veřejných prostorách
hotelu zdarma.

MARIÁNSKOLÁZEŇSKÁ KÚRA LIGHT KÓD M6
5 dní / 4 noci | od 6.630 Kč / 1 osoba*
5 dní / 4 noci | od 9.150 Kč / 1 osoba**
Pobyt obsahuje: ubytování v komfortním pokoji s přípitkem, polopenzi formou bufetu,
lékařskou konzultaci, 2× denně proceduru (celkem 8 procedur), 1× 2-hodinové
vstupné do městského bazénu (150 m od hotelu), Wi-Fi internetové připojení na
pokoji i ve veřejných prostorách hotelu zdarma.

WELLNESS & RELAX PROGRAM KÓD M7
(BONUS 20% SLEVA)
3 dny / 2 noci | od 3.880 Kč / 1 osoba*
3 dny / 2 noci | od 5.930 Kč / 1 osoba**
Pobyt obsahuje: ubytování v moderním a luxusním pokoji kategorie De Luxe
s přípitkem, polopenzi formou bufetu, klasickou částečnou masáž, minerální koupel
s přísadou „Linolla Fett Oilbad“, 1× 2-hodinové vstupné do městského bazénu
(150 m od hotelu), Wi-Fi internetové připojení na pokoji i ve veřejných prostorách
hotelu zdarma.

DÁREK, KTERÝ POTĚŠÍ
Chcete udělat radost svým blízkým
či přátelům? Věnujte jim pobyt
v malebných Mariánských Lázních.
Spa Hotel Děvín Vám nabízí poukazy –
hodnotové nebo na pobyt dle Vašeho
přání. Nabídku poukazu naleznete na
www.spahoteldevin.cz/cz/vouchers,
nebo nás telefonicky kontaktujte na
+420 354 470 400 nebo e-mailem:
info@spahoteldevin.cz

Spa Hotel poskytuje léčebné a wellness pobyty a zároveň nabízí nové a moderní konferenční centrum. Navštivte světoznámé lázně uprostřed panenské přírody,
které jsou zapsané na seznamu UNESCO. Vyberte si některý z našich wellness & léčebných balíčků. Vyzkoušejte náš oblíbený program Senior 60+. Uvedené ceny
jsou s 15 % slevou. Rezervaci pobytu můžete udělat přes naše webové stránky v sekci „Speciální nabídky“, kde si zvolíte vybraný balíček nebo lze objednat
telefonicky, kde je potřeba u každého balíčku zadat daný kód balíčku.

Investoři do fotovoltaiky
se dělí na šest podskupin

inzerce
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prodloužený
víkend

superPáNe-

Běžná otevírací doba: pondělí – neděle: 7.00 – 22.00 hodin
Mladá Boleslav, Písek: 6.00 – 22.00 hodin, Pardubice: 6.00 – 21.00 hodin

VŽDY LEVNĚ = zboží nabízené v našem letáku za výhodnou cenu opakovaně nebo mimořádně do vyprodání zásob.
Prodej jen v množství obvyklém pro domácnost. Všechna fota jsou pouze ilustrační. Nabídka zboží se může lišit dle
velikosti prodejny. Za tiskové chyby neručíme. Kompletní nabídka také nawww.kaufland.cz
* KC – měrná cena platná s Kaufland Card, A – měrná cena platná pro akci.

Akceptujeme tyto platební prostředky:

+ Aktivovat za 10 bodů

NA ZNAČKU
COCA-COLA

VÍKENDOVÝ
KUPÓN
NA SLEVU
V APLIKACI

Č

-25%

19,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

9,909,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

44,9044,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

69,9069,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

99,9099,90
-41%
169,90

119,90119,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

OD 20. 10. DO 22. 10.

2022

Uzené vepřové
ramínko
uzené maso
cena za 1 kg

12,9012,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

PODĚBRADKA
Minerální
voda
ochucená
různé druhy
1,5 l PET láhev
(=1 l 8,60)

BRANÍK
JEDENÁCTKA
Pivo
světlý ležák
Max. 40 kusů
na osobu/den
0,5 l vratná láhev
(=1 l 19,80)

TENTO
Kuchyňská
utěrka
3vrstvá
1 role

CHLAZENÉ
POTRAVINY

Sůl
do myčky
2,2 kg
(=1 kg 9,05)

Kešu
natur
500 g
(=100 g 23,98)

MENU GOLD
Rýže loupaná
ve varných sáčcích
XXL
8x125 g

91% OBSAH
MASA

8x125 g
v balení

2,2 kg
balení

Akce určená nejen
pro milovníky
pohádkových
příběhů Harryho
Pottera. Navštivte
víkendové netradič-
ní mistrovství
republiky.

Město Žďár nad Sázavou
bude během tohoto víkendu
hostit mistrovství České re-
publiky ve famfrpálu. Klání
v netradičním sportu, který
pochází z knih J. K. Rowlingo-
vé o slavném kouzelníku
Harrym Potterovi, se zúčast-
ní pět týmů z celé České re-
publiky. Loňské vítězství
bude obhajovat tým z Brna.

Netradiční sport kombinu-
jící ragby, vybíjenou a háze-
nou je fyzicky náročný a dy-
namický. Famfrpál se hraje
se čtyřmi míči – jedním ca-
mrálem, kterým se skóruje
skrz obruče, a třemi potlou-
ky, jež slouží k vybíjení proti-
hráčů.

Do Žďáru nad Sázavou při-
vedl sportovní svátek jeden
z jeho obyvatel a zároveň
hráč brněnského týmu. Sa-

motnou hru si budou moct
případní zájemci vyzkoušet
v neděli o polední přestávce
pod vedením zkušených hrá-
čů famfrpálu.
Město Žďár nad Sázavou

spolu se svými příspěvkový-
mi organizacemi připravilo
na neděli doprovodný pro-
gram. Knihovna Matěje Jose-
fa Sychry a Active SVČ nabíd-
nou dětem hru s názvemHle-

dání kamenemudrců. Zájem-
ce čeká také scénické čtení
z knih o slavném čaroději.
Můžete se těšit na jídlo inspi-
rované světemHarryho Potte-
ra od Chutě pod Lampou. MET Hraje se se čtyřmi míči. ARCHIV

inzerce

Srdeční onemocnění jsou pří-
činou smrti téměř třetiny ze-
mřelých obyvatel Česka. Vět-
šina z těchto úmrtí je způso-
bena chronickou ischemic-
kou chorobou srdeční (nedo-
krvením srdečního svalu), ná-
sleduje infarktmyokardu (od-
umření části srdečního svalu
způsobené zpravidla krevní
sraženinou). Za většinou
obou diagnóz stojí atero-
skleróza neboli kornatění te-
pen, kdy se do stěn cév uklá-
dají tukové látky a vápník.
Tím se tepny, kterými proudí
krev, zužují, případně se úpl-
ně ucpou krevní sraženinou.
„Ateroskleróza se u většiny
pacientů dá jen zpomalit,
i když výrazně. Léčba je proto
téměř vždy doživotní. Nejlep-
ší prevencí je nekouřit, obec-
ně se vyhýbat sladkým a sla-
ným potravinám, dávat před-
nost rostlinným tukům,
aspoň jednou týdněmít vege-
tariánský den a nezanedbá-
vat pohyb,“ říká prof. MUDr.
Jan Piťha, vedoucí Laboratoře
pro výzkum aterosklerózy
v pražské nemocnici IKEM
a předseda Fóra zdravé výži-
vy. Více čtěte v novém vydání
týdeníku Téma.

Pro fanoušky famfrpálu

Týdeník Téma.
Zdravá strava,
mýty a fámy
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Investujte s e-Finance Group
podílejte se na investicích do komerčních a bytových nemovitostí

Proč e-Finance, a. s.?
1,6 miliardy Kč

je hodnota komerčních a bytových
nemovitostí ve vlastnictví
koncernu e-Finance, a.s.

181 milionů Kč
již vyplatil koncern e-Finance, a.s.
na úrocích plynoucích z dluhopisů

určených veřejnosti

22 let
Koncern e-Finance, a.s. byl založen
v roce 2001 a již 22 let investuje v ČR

do nemovitostních projektů

až 9% ročně
je nadstandardní zhodnocení
z dluhopisů pro veřejnost

Bližší informace informace o nemovitostním portfoliu e-Finance, a.s. najdete na internetových stránkách www.e-finance.eu v záložce Pro Investory

WELLNESS VÍKENDY V ZÁMECKÉM PROSTŘEDÍ

Račice 1. Račice - Pístovice
+420 515 555 549, info@zamekracice.cz
www.zamekracice.cz

Prohlídky zámku probíhají celoročně.

Račice - Pístovice na Vyškovsku
Zámek Racice

Zveme Vás na

30 km od Brna

EFI Zámek Račice
en e-Finance Group

Pouhých 30 km od Brna a 10 km od Vyškova
Příjemné posezení s občerstvením
Společenský sál Konírna
Výborná řemeslná piva z EFI Pivovaru
Stylový párty stan v předzámčí
Unikátní prostředí pro svatby a společenské akce
Úschovna jízdních kol a koloběžek
V Podzámčí venkovní vyhřívaný bazén s terasami
Wellness, sauna i odpočívárna

Dluhopisy e-Finance můžete objednávat přes internet, emailem, telefonicky, osobně.

Investujte do nemovitostí prostřednictvím dluhopisů e-Finance
Společnost e-Financee-Finance má nově ve svém port-
foliu dluhopisů tříleté dluhopisy s výnosemtříleté dluhopisy s výnosem
až 9 %až 9 %.

Dluhopisy nesou pevné zhodnocení ve výšiDluhopisy nesou pevné zhodnocení ve výši
9 % p.a. za první výnosové období, 8 % p.a. za9 % p.a. za první výnosové období, 8 % p.a. za
druhé a 5 % p.a. za třetí roční výnosové obdo-druhé a 5 % p.a. za třetí roční výnosové obdo-
bíbí. Uvedený úrok je fixovaný po celé období
a jeho výše se nemění bez ohledu na případ-
ný pokles bankovních úrokových sazeb, které
podle předpokladu odborné veřejnosti začnou
klesat již ve 2. pololetí tohoto roku.

Investice e-Finance jsou vidět! Tím, že společ-
nost e-Finance investuje finanční prostředky
svých investorů do investičních nemovitostí,
které následně má ve své správě, tak investoři
mohou tyto „investiční projekty“ sami navští-
vit.

vence 2023 nabídne Předzámčí nově i moderní
sál – Konírnu. Tento sál je vhodný pro pořá-
dání svateb, firemních akcí, konferencí apod.
EFI Residence Holzova 28EFI Residence Holzova 28, která nabízí krát-

kodobé i dlouhodobé ubytování v lukrativní
čtvrti Brno-Líšeň
EFI ApartHotel Horní Lipová v JeseníkáchEFI ApartHotel Horní Lipová v Jeseníkách.

Tento horský apartmánový hotel disponuje
15 plně vybavenými apartmány vč. parkova-
cích míst. V současnosti e-Finance díky velké
poptávce uvolnila apartmány do prodeje, které
se takto stanou skvělou investiční příležitostí.
Do budoucna se zde plánuje výstavba druhého
apartmánového hotelu včetně kongresových
prostor, fitness a wellness centra.

Další projekty e-FinanceDalší projekty e-Finance najdete přímo
na webu e-Finance v záložce PORTFOLIOPORTFOLIO
INVESTICINVESTIC.

DOPORUČUJEME, aby si potenciální investoři
přečetli základní prospekt spolu s jeho konečný-
mi podmínkami, nežli učiní investiční rozhod-
nutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat
do cenných papírů.

Jedná se např. o tyto projekty:

EFI SPA Hotel**** Superior & PivovarEFI SPA Hotel**** Superior & Pivovar, jejíž
součástí je kromě luxusního hotelu s exkluziv-
ním wellness i vlastní řemeslný EFI Pivovar či
EFI Hostinec.

eFi Palace Hotel***eFi Palace Hotel***, který nabízí jak ho-
telové, tak dlouhodobé ubytování, parking,
kongresové prostory, vlastní klubové fitness
centrum, wellness centrum a v létě i SunBar
s bazénem.

Zámek Račice v Račicích-Pístovicích,Zámek Račice v Račicích-Pístovicích, kte-
rý je tvořen hlavní budovou s nádvořím,
předzámčím, podzámčím, okolními pozemky
a lesy, které v úhrnu čítají přes 50.000 m2.
V hlavní budově v sezóně probíhají prohlídky
ve dvou poutavých okruzích. Prostory Před-
zámčí a Podzámčí nabízí luxusní ubytování
v apartmánech s terasami a pokojích. Od čer-

EFI SPA Hotel**** Superior & Pivovar

Nově zrekonstruované Podzámčí od letošní sezony
nabízí 11 stylově zařízených apartmánů pro 2-4 osoby,

společenskou místnost s krbem a kuchyní.
Dále venkovní bazén se slunečnými terasami

a NOVĚ I WELLNESS.

NOVINKA

www.e-finance.eu/dluhopisy info@@e-finance.eu +420 515 555 555 Bratislavská 52, Brno

Zámek Račice

9%až roční výnos
ČNB schvaluje prospekt dluhopisů z hlediska toho, že spl-
ňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Konečné
podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na
www.e-finance.eu/dluhopisy-informace.

čle

UVAŽUJETEO PRODEJI NEBO
PRONÁJMU NEMOVITOSTI?

e-Finance

Reality Ivo Škaroupka 602 523 215 skaroupka@e-finance.eu
Postaráme se o prodej Vaší nemovistosti nejen v Brně, ale na celé jižní Moravě.
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Dorazte na bublino-
vou show.

Vymýšlíte program na pod-
zimní prázdniny? Baví vás
bubliny a máte rádi kouzle-
ní? Máme pro vás tip. V pátek
27. října se v Aquapalace Pra-
ha koná Bublinová show sMa-
tějem Kodešem.
Čestlický vodní komplex si

připravil animační program
na celé podzimní prázdniny
(26.–29. října). Malí i velcí ná-
vštěvníci si také mohou vy-
zkoušet například vodní par-
kour. Na závěr dne je vždy při-
pravena laser show na vodní
clonu a letní kino.

Kromě speciálního progra-
mumají návštěvníci na výběr
z několika bazénů, vlnolamů
či vířivek a brouzdališť. Adre-
nalin nabízí i několik toboga-
nů, vlnobití či divoká řeka.
Předevšímdospělí ocení drin-
ky do vody a vodní bary
i nový Puzzle Restaurant. MET

Aquapalace Praha patří
ke světové špičce. Potvrdil to
žebříček vydaný odborným
časopisem Kirmes & Park
Revue International.

• Podle něj je čestlický akva-
park ve světovém hodnocení
Water Parks Worldwide na
desátémmístě. V evropském
hodnocení Water Parks
Europe mu dokonce patří
pomyslný bronz. „Získání
ocenění a umístění ve světo-
vých žebříčcích zvyšují naši
prestiž. Současně i překoná-
ní těžkého období v souvis-

losti s omezeními v rámci
covidu-19 nás vybízí k realiza-
ci dalších novinek pro klien-
ty,“ hodnotí mimořádné
uznání Vladana Horáková,
generální ředitelka Aquapa-
lace Praha.

• Mimochodem, Aquapalace
Praha se každoročně umisťu-
je v žebříčku TOP 5 nejnavště-
vovanějších míst v Česku.
Aktuálně má akvapark navíc
za sebou rekordní letní sezo-
nu, během níž komplex
přivítal více než 300 tisíc
návštěvníků.

Pivní festival
Mini Octoberfest
aneb Jiříkovo vidění
na Jiřáku, to je název
akce, která se zítra
koná na náměstí Jiří-
ho z Poděbrad. Zájem-
ci zde mohou ochut-
nat speciální edici piv
od šesti různých pivo-
varů. Výtěžek z jejich
prodeje poputuje na
transparentní účet
projektu, jehož cílem
je usnadnit život nevi-
domému Jiříkovi. MET

Jestliže na východní polokou-
li je příkladem úspěšné zá-
chrany živočišného druhu
kůň Převalského, pak na zá-
padní polokouli je jím kon-
dor kalifornský. V důsledku
používání chemikálií v země-
dělství, pytláctví a otrav olo-
vem poklesla do roku 1987
jeho početnost na pouhých
27 jedinců. Bylo zřejmé, že
k záchraně jednoho z největ-
ších dravců světa budou ne-
zbytné razantní kroky. Zbýva-
jící ptáci byli odchyceni
a umístěni v San Diego Zoo
Safari Parku a Los Angeles
Zoo. Do současnosti se podaři-
lo počet kondorů kaliforn-
ských navýšit na více než pět
set, přičemž tři pětiny jich
opět žijí ve volnosti.
Snímek mladého jedince

s bílou křídelní značkou vzni-
kl v americkém San Diego
Zoo Safari Parku.

MIROSLAV
BOBEK
Zoo Praha

inzerce

DESÁTÉMÍSTO VE SVĚTOVÉM HODNOCENÍ

Tobogany baví. AQUAPALACE PRAHA

KRÁTCE

Záchrana kondora

Prázdniny v akvaparku
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Organizátor pražské
integrované dopra-
vy letos slaví 30 let.
V ulicích se při této
příležitosti objevuje
vizuální kampaň.

Tramvajová zastávka Palacké-
ho náměstí se včera proměni-
la v květinovou džungli s ba-
lonky, bonbony, nekonečnou
šálou a dalšími proprietami.
Tenhle možná pro někoho
trochu bizarně působící vý-
jev se objevil u budovyminis-
terstva zdravotnictví coby
první vlaštovka vizuální kam-
paně Můj čas. Regionální or-
ganizátor pražské integrova-
né dopravy ROPID totiž letos
slaví třicet let, takže je podle
jeho zástupců ideální chvíle
ukázat pomocí příběhů pěti
různých modelových cestují-
cích výhodyMHD oproti indi-
viduální dopravě, důvody,
proč cestovat právě veřejnou
dopravou a také podpořit vy-
sokou kvalitu, kterou praž-
ská veřejná doprava nabízí.

„Společně jsme připravili
vizuální kampaň, která je
o fantaziích, zasnění, hravos-
ti, ale i vlastním čase a uvědo-
mění si, jak ho můžeme pro-
žívat. Projekt kampaně Můj
čas je něžné zastavení a mož-
ná i přenesení do jiné reality,
které čas od času potřebuje-
me všichni,“ říká autorka fo-
tografií Štěpánka Stein a do-
dává, že jí při zdobení zastáv-
ky hned pětice cestujících
oznámila, že jim umělecká in-
stalace zpříjemnila den.
Kreativní koncept připravi-

la Sandra Sedlecká z ROPID.
Hrdiny kampaně je pět po-
stav reprezentujících různé
typy cestujících prostřednic-
tvím vizuálů pro citylighty
na zastávkách či letáky
v tramvajích. Od malých klu-
ků přes interiérového archi-
tekta až po studentku na ces-
tě za tetou na venkov.
„Hlavní myšlenka? Čas.

V uspěchané době nejdražší
veličina. Čas na práci, na sně-
ní, na odpočinek, na konver-
zaci, čas, který jsme získali
ve veřejné dopravě. Čas, kdy
jedu z místa na místo. Můj
čas na něco skvělého,“ popi-

suje Sedlecká. ROPID má
s kampaní velké plány i do bu-
doucna. V následujících týd-
nech se tedy klidně může
stát, že na „vaší“ tramvajové
zastávce nastoupíte do sou-
pravy vyzdobené pokojovka-
mi. Přívoz jedoucí na Podhoří
se zase může po pár úpra-
vách proměnit v lodní taxík
a la Holandsko. V plánu je
také výzdoba celých praž-
ských nádraží. Konkrétně tře-
ba autobusového terminálu
ve Zličíně. „Oproti dosavad-

ním kampaním je tahle nová
mnohem křehčí, emotivnější
a také snová. Samozřejmě
nás do budoucna čeká komu-
nikace s jednotlivými správci
zastávek, takže nemáme přes-
ný seznam míst, kde se třeba
pokojovky objeví. Těšíme se
ale například na to, že budou
cestujícímoci v budoucnu na-
stoupit do tramvaje, kde bu-
dou za jízdy probíhat kurzy
pletení,“ uzavírá pro deník
Metro mluvčí ROPID Filip
Drápal. FILIP JAROŠEVSKÝ

inzerce

Soubor pěti vizuálů je určen pro
citylighty. ŠTĚPÁNKA STEIN

Zástupci organizátora do-
pravy slaví a chystají pestrý
program.

• Turistický vlak Cyklohrá-
ček letos jezdí jubilejní
desátou sezonu. Dnes vy-
jede na čtyřech speciál-
ních odpoledních jízdách
z Prahy do Dobřichovic,
Roztok, Říčan a Měšic.

• V sobotu vznikne v Centru
architektury a městského
plánování (CAMP) u Palac-
kého náměstí dopravní
kino. V průběhu dne zde
zdarma poběží pohádky,
dokumenty i celovečerá-
ky, jako je Mimořádná
událost či Alois Nebel.

• V sobotu se můžete svézt
historickými vozidly, která
budou vyjíždět ze smí-
chovského nádraží. Propo-
jí ho mimo jiné s doprav-
ním kinem, MuzeemMHD
ve Střešovicích a také
s Královstvím železnic. JAR

Zasněná kampaň Můj čas začala
na Palačáku. S. SEDLECKÁ, ROPID

Pivovary Staropramen udržitelně:
Zodpovědný přístup k planetě i komunitám
Druhá největší pivovarnická spo-
lečnost českého trhu, Pivovary
Staropramen, vydala Zprávu
o udržitelném rozvoji 2022. Sou-
středí se na dva pilíře: Lidé a Pla-
neta. Ten první je zaměřen na
péči o zaměstnance a komunity
(mimo jiné i na podporu rovnosti,
diverzity a inkluze), druhý potom
na snižování dopadů na životní
prostředí napříč celým dodava-
telsko-odběratelským řetězcem.

Planeta
Pivovary Staropramen jdou příkladem
také v oblasti odpovědného nakládání

s odpady. Smíchovský pivovar již čtvr-
tý rok v řadě nevyprodukoval ani gram
odpadu, který by putoval na skládku.
Více než 70 % veškerého objemu piva,
které společnost v loňském roce prodala,
putovalo k zákazníkům v populárních
vratných obalech, tedy v sudech nebo
lahvích.

Lidé
V roce 2013 se Pivovary Staropramen
staly také signatářem Evropské charty di-
verzity a její principy aktivně prosazují
v rámci celé své struktury. V roce 2022
pokračovala i dlouholetá partnerství
v rámci komunit, kde pivovary působí.

Dlouhodobě tak podporují dobročinné
organizace jako například Centrum vý-
cviku asistenčních psů Helppes či Komu-
nitní centrum Prádelna.

Pivovary Staropramen obnovují
dobrovolnické dny
Letos proběhly pražské Dny, kdy pomá-
háme aneb Community Days od 17.
do 19. října, kdy pomáhaly tři desítky
zaměstnanců v Komunitním centru Prá-

delna. To představuje funkční komunitní,
vzdělávací, ale zároveň i kulturní, spo-
lečenské a umělecké centrum. Veškeré
jeho aktivity slouží především k propoje-
ní a podpoře místní komunity, zejména
pak aktivních seniorů.

30 LET ROPID

V MHD se naučíte třeba i zaplést
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Prachovky z pravých pštrosích per prach nevíř
ale díky elektrostatické přitažlivosti jej přitahu

Poddajné, měkké pštrosí peří je krásně načechrané,
obsahuje miliony jemných vláken a díky tomu zachy
i ty nejmenší prachové částice.

Oprašte svůj nábytek, poličky, obrazy
či vaše elektronická zařízení. Budete se divit.

Prachovky se snadno čistí, stačí venku vytřepat
nebo umýt ve vlažné mýdlové vodě.

Prachovky můžete zakoupit v různých
velikostech a barvách na stránkách.

shop.pstrosi.com

ří,
ují.

ytí

široký sortiment

dekoračníh
o peří

Magnet na prach

Samotný doplněk
stravy nebo šampon
magicky nevyřeší
všechny neduhy. Je
to ale jeden z moder-
ních dílků skládačky.

Stejně jako je plný extrémů
svět kolemnás, i ve světě pán-
ské kosmetiky je to povětši-
nou spíš „ode zdi ke zdi“.
Trendem se stává normální
upřímnost, jednoduchost
a samozřejmě, více či méně
měřitelná, funkčnost. A přes-
ně o to se v českém rybníčku
pánské kosmetiky snaží
hned několik firem, přede-
vším pak plzeňská značka
Steve’s, která se nyní veze na
trendu poskytnout mužům
kompletní péči skrznaskrz.
Takže nejen zvenčí kvalitní
kosmetikou, ale i zevnitř za-
tím celkem sedmi přírodní-
mi doplňky stravy.
„Samotný doplněk stravy

nebo šampon samozřejmě
magicky nevyřeší všechny ne-
duhy, ale je to jeden z dílků
skládačky. K polknutí pilulky
na lepší náladu tak patří i pro-
cházka v lese, výběh v parku
nebo aspoň došourání se pro
kafe do své oblíbené kavárny.
A aby mělo smysl mazání ně-
jakého elixíru mládí na obli-
čej, hodí se zas jít tomu tro-
chu naproti zdravějším stra-
vováním a pitím vody. Aspoň
občas,“ komentuje pro deník
Metro zástupce značky Da-
niel Trnka.

Kouzelné pilulky
Bylinné směsi ve formě pilu-
lek jsou sice většinou stejně
tak dobře vhodné i pro ženy.
Tímto faktem si ale zástupci
značky Steve’s nenechávají
zkazit svou výhradně na chla-
py zaměřenou PR propagaci.

S účinností magických tobo-
lek je to podle Trnky jednodu-
ché. Záleží totiž hodně
i na osobním nastavení.
„Všechno souvisí se vším.

I prostá sprcha dokáže zved-
nout náladu. Ať už do ní vleze
vrcholový sportovec, kaváren-
ský bohém, nebo sedřený
táta od rodiny, co má na sebe
asi tak pětminut čistého času
denně. Všichni mají právo
na to, aby jim bylo líp po těle.
A přesně na to se zaměřuje-
me,“ dodává Trnka s upřesně-
ním, že v sortimentu najdete
kromě zmiňovaných tobolek
na lepší náladu také takzva-
né Stevovy pilulky na podpo-
ru růstu vlasů, jež obsahují
šalvěj, lékořici či přesličku,
na stimulaci těla a mysli, na
podporu libida, na dobrou
noc či pilulky omega-3. „Ko-
lik ryb bys musel denně sníst
pro ideální hladinu omega-3?
Nehledě na to, že ty mořský
na Berounce úplně nechytíš,
pokud teda zrovna někdo ne-
vypustil nákup zMakra,“ uvá-
dí fiktivní postava Steva, kte-
rou používá značka jako své-
ho mluvčího.

Nejen pro vousaté chlapy
Magické tobolky nabízí také
konkurenční tuzemská, re-

spektive moravská značka
Angry beards. V jejím sorti-
mentu najdete například vita-
miny, po kterých vám ideál-
ně mají lépe růst vousy.
„Nemysli si, že tohle jsou

magické tobolky, který tě pro-
mění v Chewbaccu (chlupatá
postava z Hvězdných válek –
pozn. redakce). Často se ale za-
pomíná, že kůže si většinu ži-
vin bere z těla, kam bys je
v ideálním světě dostal vyvá-
ženou stravou. V reálu tu
jsou naše Beardroids, které
v jedné kapsli obsahují nejpří-
nosnější ingredience jak pro
vousy, tak vlasy, kůži, nehty
i tvůj fištrón,“ uvádějí zástup-
ci značky Angry beards.
Ani kapsle z dílny této znač-

ky nejsou kouzelným klíčem
k plnovousu za týden. „Jestli
nemáš na vousy genetiku,
tak to nepřechčiješ ani zobá-
ním droidů. Vyplatí se je ale
zkusit i tak, protože Beardroi-
dy toho zvládnou mnohem
víc. Celkově podporují zdra-
vý růst vlasů i vousů a omezu-
jí jejich vypadávání. Píchnou
i kůži, nehtům, kloubům
a tvý mentální činnosti. Po-
máhají snižovat únavu, vyčer-
pání a nakopávají metabolis-
mus mikroživin,“ píše tým
Angry beards na svém webu.

JakoMarešův stylista
Tobolky, které vám mají po-
moci s vaším zevnějškem ze-
vnitř, lze pochopitelně kou-
pit i na webech se zdravou vý-
živou. Na webu gymbeam.cz
třeba seženete produkt s ná-
zvem Bison Beard. Podle jeho
výrobce jde o doplněk stravy
pro muže, kteří touží po kva-
litním a upraveném vousu.
Ve složení tak najdete funkč-
ní komplex aminokyselin,
rostlinných výtažků, vybra-
ných vitaminů a minerálních
látek, které vám pomohou
s péčí o vaše vousy.
Svou vlastní řadu magic-

kých pilulek, které mají po-
máhat s potencí či šedivě-
ním, má i stylista tuzem-
ských celebrit Filip Vaněk.
Nedávno se s nimi pochlubil
prostřednictvím videa na hoj-
ně sledovaném instagramo-
vémúčtumoderátora a zpěvá-
ka Leoše Mareše.

SPECIÁLNĚ
O VLASECH
Můj lékař mi doporučil používat
přípravky TH, které by měly vyřešit
můj velký problém s vypadáváním
a růstem nových vlasů. Jelikož
nevím, kde tyto účinné výrobky
sehnat, obracím se na Vaši redakci
o poskytnutí bližších informací.

pan Pavel V.

Výhradním prodejcem těchto velmi
kvalitních zahraničních výrobků TH,
které jsou založeny výlučně na pří-
rodní bázi, je firma SENS – Kyjov.
Jedna vlasová kúra se skládá
ze dvou krémů THERMAL (1 ks
330 Kč) a šamponu THERMAL
(330 Kč), dohromady 990 Kč. Uve-
dené přípravky si můžete i s přes-
ným návodem koupit, případně
objednat na adrese:

SENS – 697 01 Kyjov,
Komenského 606, Tel.: 518 615 091
www.thermal-sens.cz

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

U Beardroidů si připlatíte. Balení
vyjde na 649 korun. ANGRY BEARDS

Pořizovací cenu tobolek Filipa
Vaňka jsme nenalezli. REPRO INSTA

Jedno balení pilulek Steve’s
pořídíte do čtyř stovek. STEVE’S

Magické pilule frčí

inzerce
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Yrsa Sigurdardóttir je považo-
vána za královnu islandské-
ho krimi. Její romány patří
ke špičce severských thrille-
rů. Vystudovaná stavební in-
ženýrka má na svém kontě
desítky knih. Nyní u nás Gra-
da vydává první titul z její
nové série Černý led nazvaný
Není úniku. Opět se odehrá-
vá na Islandu.

Vnové sérii se objevují
tři hlavní postavy. Jaké?
Je tu Týr – policista, pak
Idunn – forenzní patoložka
a také policistka jménem
Karó, Karólína. První kniha
se soustředí na policejního vy-
šetřovatele Týra, druhá na fo-
renzní patoložku Idunn a tře-
tí se točí okolo všech tří do-
hromady. Ještě si nejsem úpl-
ně jistá, jak to bude ve čtvr-
témdíle a kde se bude odehrá-
vat. Původní záměr byl, že to
bude v Raufarhöfnu. První díl
Není úniku se odehrává
v Hvalfjördu, což je fjord ne

moc daleko od Reykjavíku,
ale přesto je to odlehlé, velmi
izolované místo. Dříve byla
tahle lokalita populární, pro-
tože se přes ni jezdilo. Pokud
jste cestovali z jihu na sever
Islandu, vedla právě tudy sil-
nice, ale pak postavili tunel
a nikdo už tudy nejezdí. Není
úniku je o manželech, kteří
podobně jako někteří úspěš-
ní Islanďané měli počítačo-
vou firmu v USA a pak ji pro-
dali Twitteru nebo Googlu či
podobným korporacím a na
Island se vrátili se spoustou
peněz.

Proč to udělali?
Muž má nádor na mozku
a musí podstoupit náročnou
operaci. Rozhodnou se s dět-
mi odejít někam, kde bude
klid, a tak se odstěhují
do Hvalfjördu. Vybrala jsem
tuhle lokaci, protože jsem
chtěla, aby místo bylo blízko
Reykjavíku, ale zároveň hod-
ně odlehlé.

Proč série začíná pravě tady
a s Týrem?
Je to kvůli tomu, že celá série
je propojená jedním příbě-
hem, o kterém toho nemohu
moc říct, abych nic nevyzradi-
la, ale který začíná pravě s Tý-
rem a jeho dětstvím a půvo-
dem. Není to ale nic složité-
ho, už tak je celkem kompli-
kované vystavět složitou
a komplexní záhadu
a k tomu v každé knize ještě
přidat dobře vymyšlený de-
tektivní příběh. Zaštiťující
příběh se celý vyřeší ve čtvrté
knize a v každé knize série
k němu přibudou útržky in-
formací. Je to ale vážně jedno-
duchá zápletka, takže pokud
by někdo nečetl předchozí
knihu, vůbec nic se nestane.
Všechny díly se dají číst samo-
statně.

Často do svých knih zapojuje-
te současné události z Islan-
du i odjinud.
Když píšu, snažím se knihy
vždy dějově umístit do kon-
krétní doby, kdy na nich pra-
cuju. Abych si byla jistá, že
postavy jsou reálné, musí být
reálná i společenská situace
v té době. Dělám to tak proto,
že vraždy mám často hodně
komplikované a do detailu
propracované, daleko víc než
bývají ty, ke kterým tu oprav-
du dochází. Takže všechno
ostatní se snažím vylíčit vel-
mi realisticky, abych udržela
pozornost čtenáře, a tak čas-
to nacházím inspiraci v udá-
lostech, jež se ve společnosti
skutečně staly. Například
v době, kdy jsem psala Ticho,
probíhala na Islandu velká
diskuse o náhradním mateř-
ství a v parlamentu se řešilo,
jestli by to mělo být legální,
nebo ne. Ráda si při pohledu
na společenské problémy
říkám: Jak by tohlemohlo do-
padnout opravdu hrozně
špatně, vlastně jak by tohle
mohlo skončit vraždou?

Ve vašich knihách jsou často
zmiňovány sociální sítě a vět-
šinou to pro ně není dobrá
vizitka...
Promě jsou trochu v protikla-
du. Nevím, jak je to u vás, ale
u nás máme opravdu velmi
striktní pravidla na ochranu
soukromí. Všechny firmy
mají přesně dané, co s jakými
daty mohou dělat. A pak si
každý hodí na sociální sítě
své naprosto soukromé věci,
odhalují tam opravdu úplně
všechno. Mluví o svých do-
mech, zveřejňují fotky... Tak-
že je tu na jedné straně jisté
soukromí, a na druhé se lidi
sami otevírají a ukazují celé-
mu světu. Sociální sítě jsou
dobré, ale je s nimi spojeno
také hodně nebezpečí, a to
hlavně pro mladé lidi. Jsem
opravdu velmi ráda, že ne-
existovaly, když jsem já byla
náctiletá nebo úplněmalá. Že
v té době nikdo nechodil oko-
lo s foťáky a kamerou.

Vaše knihy byly přeloženy
do více než třiceti jazyků.
Máte hodně fanoušků a ko-
mentářů ze světa?
Ano, a skvělá věc je, že si ko-
mentáře můžu snadno přelo-
žit, popravdě nevím, jak
bych to dělala v minulosti. Is-
land je poměrně malá země
a všichni se znají. Mám ně-
kdy problém s lidmi, kteří ří-
kají: Yrso, jsi moc fajn, ale ve
svých knihách zabíjíš oprav-
du hodně lidí. Spousta lidí mi
říká: Jak můžeš být tak milá,
když píšeš o tak příšerných
věcech? Říkají, že si mysleli,
že budu úplně jiná. Ale mys-
lím, že to patří k věci, vědět,
co to znamená být zlý a co
znamená být dobrý. Myslím,
že pokud je někdo špatný člo-
věk, nebude schopen zachy-
tit, co je to být skutečně zlý.
A co se týče kolegů spisovate-
lů, myslím, že autoři krimi
a thrillerů jsou většinou su-
per milí lidé. PETR HOLEČEK

Yrsa Sigurdardóttir je islandské jméno, v němž Sigurdardóttir
je patronymum, nikoli klasické příjmení. Je to proto jen Yrsa. GRADA

inzerce

„Yrso, jsi fajn, ale zabíjíš
v knihách mnoho lidí“
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„Čím jsem starší, tím víc mě
zajímá hořká čokoláda. Mám
rád osmdesátiprocentní s ko-
řením se sklenkou rumu Ron
Zacapa 23. S hudbou od Mile-
se Davise jste v ráji,“ říká
v rozhovoru Christophe De-
lattre, který od roku 2012 po-
řádá po českých městech pu-
tovní čokoládový festival.

Nás Čechy vždy zajímá, co si
o nás a naší zemimyslí cizin-
ci. Vy, rodák z Francie, už ta-
kový cizinec nejste. Přesto –
jaký vztah k Česku, vašemu
druhémudomovu,máte?
Miluji tuto zemi, i když se
spousta věcí časem změnila.
Abych byl upřímný, zmizelo
trochu kouzla. Česko je ev-
ropštější a standardizovaněj-
ší než dříve. Můj vztah se tak
změnil z milovníka Česka na
obyčejného obyvatele. Ačkoli
toho kvůli přípravám festiva-
lu po českýchměstech hodně
nacestuju a v Praze jsem asi
tři dny v měsíci, i tak stále
říkám, že Praha je neobyčej-
né město. Ve dne v noci.

Oztrátě jisté atmosféry často
mluví hodně cizinců, kteří
Česko po roce 1989 objevili.
Globalizace změnila spoustu
věcí. Jdeme do centra Londý-
na, Paříže, Amsterdamu
nebo Prahy a vidíme stejné
obchody.Města ztratila a ztrá-
cejí autenticitu. Mě třeba
mrzí, že zmizely amizí klasic-

ká občerstvení nebo hospo-
dy. Nahrazují se stánky s tr-
delníky, které obchodníci
prodávají jako tradiční staro-
pražské a staročeské. A plní
je nekvalitními surovinami.
Naštěstí si některá místa pře-
ce jen svou duši zachovala.

Když jste přijel do Prahy po-
prvé, pracoval jste jako PR
manažer. Když jste se rozho-
dl, že v Česku budete žít, jak
velká změna to pro vás byla?
Měl jsem ušetřeno dost pe-
něz, abych mohl žít několik
měsíců bez práce. Takže jsem
se mohl naučit český jazyk

a objevovat zemi. Pak jsem
trochu pracoval, abych se se-
tkal s lidmi, abych si procvičil
jazyk. Byl jsem DJ, dával jsem
lekce francouzštiny, pak jsem
založil svou eventovou agen-
turu a začal jsem organizovat
čokoládový festival.

Jenže vy jste byl zmédií.
Jak vás napadlo organizová-
ní takového festivalu?
Přišlo to samo. Jedním
z mých klientů v Paříži byl
v té době vznikající Salon du
Chocolat. Dnes je to největší
odborný veletrh na světě. Sta-
ral jsem se jim o public reali-

tons. Měl jsem možnost do-
zvědět se víc o pořádání tako-
vého festivalu. Viděl jsem
do zákulisí. Těchto znalostí
jsem mohl po letech poprvé
využít v době, kdy jsem žil
v Olomouci. Tenkrát za
mnou přišel správce adminis-
trativně-obchodní budovy Re-
gionálního centra Olomouc
s prosbou o vytvoření akce
pro oživení vestibulu věže
domu. A tady jsem využil
svých znalostí, které jsem zís-
kal prací pro Salon du Choco-
lat – a zrodil se první ročník
ČokoFestu.

Takže znáte rozdíl ve vnímá-
ní čokolády u Čechů a Fran-
couzů.
Čokoláda je univerzální. Ne-
známmoc lidí, kteří nenávidí
čokoládu. Takže jsem si byl
jistý, že festival tady bude
fungovat, protože lidé milují
čokoládu jako všude. Naší
prací s festivalem je však
také vzdělávat lidi. Francou-
zi, stejně jako Východoevro-
pané, jsou vzdělanější než
Středoevropané. Marketing
je ve střední Evropě velmi sil-
ný a lidé stále jedí příliš mno-
ho čokolády od komerčních
značek. Lidé si myslí, že je-
jich výrobky představují sku-
tečnou čokoládu. Přitom se
podívejte na složení – hlavně
cukr a chemické látky. Sna-
žím se učit lidi, aby si vybírali
velmi kvalitní čokoládu, a na
festivalu jim představujeme
ty nejlepší výrobce, které se
nám podaří přivézt.

Hodně kvůli organizaci festi-
valu, který putuje po českých
městech, cestujete. Co na to
říká vaše rodina a přátelé?
Jsem svobodný, bez dětí. Osm
měsíců po mém usazení

v Česku jsem potkal jednu
Češku. Byli jsme spolu 16 let.
Úžasná žena. Vše má svůj ko-
nec a život jde dál. Moji rodi-
nu tvoří vystavovatelé na čo-
koládových festivalech. Tráví-
me spolu více než 15 víkendů
v roce. Mám také několik
ukrajinských přátel, protože
jsem zemi navštívil před vál-
kou. Kvůli invazi do jejich
země semUkrajincům pomá-
hal. Několikrát jsem byl také
pomáhat ukrajinskýmuprch-
líkůmv Polsku. Nedělám poli-
tiku a nerad o ní mluvím.

Překvapuje vás něco na čoko-
ládě?O historii, její výrobě?
Na příběhu a produkci ani to-
lik ne. Překvapení pocházejí
z chutí, které si můžeme s čo-
koládou spojovat. Můj festi-
val umožňuje návštěvníkům
objevit neuvěřitelné chutě
spojené s čokoládou: gorgon-
zola, pepř, kmín, levandule,
balzamikový ocet. Ochutnat
takémohou slaná jídla s čoko-
ládou. Čokoláda se ukáže
jako neuvěřitelné koření.

Existují nějaké trendy
v čokoládě? Co je teď
populární?
Nyní přichází na trh nová čo-
koláda s názvem Ruby. Zna-
li jsme hořkou čokoládu,
mléčnou čokoládu, bílou čo-
koládu... a dokonce i sladkou
čokoládu s hezkou blond bar-
vou, nově je tu Ruby, nový
druh čokolády se 100% pří-
rodní růžovou barvou. Nazý-
vá se podle bobu, ze kterého
je vyrobena a který se zjevně
vyskytuje na Pobřeží slonovi-
ny, v Brazílii nebo Ekvádoru.
Má kromě své charakteristic-
ké barvy intenzivně ovocnou
chuť a nabízí zcela nový chu-
ťový zážitek. MAREK PEŠKA

Rodák z Paříže Christophe De-
lattre neměl před pořádáním
„nejsladšího festivalu v Česku“
žádnou zkušenost s výrobou
čokolád. „Nevím, jak se dělá
pralinka. Mým úkolem je
zorganizovat festival čokolády
a najít ty nejlepší čokoládovny
v zemi,“ říká pro deník Metro.

• Sympaťák Chris studoval
současnou historii v Arrasu
na severu Francie. Poté v Paří-
ži na univerzitě na Sorbonně
studoval žurnalistiku.
V Paříži pracoval jako sportov-
ní novinář, pak také jako
mediální manažer ve velké
komunikační agentuře.
„Můj život v Paříži se skládal
z metra, práce, bytu,“ říká.

• Jeho životní etapa v Česku
začala v roce 2000, kdy
k nám přijel jako turista.
Prahou a dalšími městy byl
očarován. „Do Prahy jsem
přijel za kamarádem Xavie-
rem, který pracoval pro Re-

nault. Byl tady na služební ces-
tě. Řekl mi, že město je velmi
pěkné. Oba jsme byli svobod-
ní. Vždy si budu pamatovat
Staroměstské náměstí nepo-
skvrněné ve sněhové peřině.
Jaká krása,“ přibližuje svoje
začátky v Česku.

• Jak sám říká, měl pozitivní
šok z místních lidí i Česka.
Objevil nejen Prahu, ale také
Olomouc, Brno, Ostravu.
V červenci 2003 se rozhodl
navždy uzavřít svůj pařížský
život.

• Dvacet let se Chris cítí také Če-
chem. A pro Čechy pořádá Čo-
koládový festival, který pro
lidi představuje sladký feno-
mén v nečekaných podobách.

• Před osmi lety byl Chris vyzna-
menán cenou Nadace Bezpeč-
ná Olomouc. Na konci června
2017 při turnaji Olomouc pé-
tanque open, zahlédl, jak je-
den ze stánků začal hořet. Za-

pálil ho žhář. Stánek rychle
uhasil a začal pronásledovat
muže. Ten na něj ještě zaúto-
čil. Policie ho nakonec díky
němu dopadla.

• Chris už 11 let přiváží nejlepší
výrobce čokolád do českých
měst. Putovní festival začíná
dnes v pražském NC Galerie
Harfa. Návštěvníci se mohou
těšit na workshopy, kulinář-
ské show a další atraktivní do-
provodný program. K vidění
bude ukázka brazilské capoei-
ry nebo latinských tanců.
Zájemci nahlédnou pod
pokličku africké kuchyně.

• Festival bude po celý víkend,
Chris se s ním pak vydává do
dalších českých měst. Příští
víkend přijede do Ostravy,
11.–12. listopadu bude ve
Znojmě, následující víkend na
brněnském výstavišti. Festival
poté bude cestovat po Če-
chách v následujících víken-
dech příštího roku. MAP

Chris, skromný sympaťák, který nemluví o politice ani o tom, že se před osmi lety stal hrdinou. 3x ARCHIV CH. D.

ČOKOLÁDOVÝ SYMPAŤÁK Z FRANCIE

„Překvapení jsou z kvalitní
čokolády. Pusťte si k ní jazz“
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Dbát o blaho svých
zaměstnanců i celé
planety je další úkol,
který budou muset
české firmy prokazo-
vat úředníkům Ev-
ropské unie. Poslou-
ží to však i jako dob-
rá informace pro ty
zájemce o místo,
jimž jde o udržitel-
nost života.

Od příštího roku dostanou fir-
my a podniky novou adminis-
trativní povinnost. Každoroč-
ně budoumuset „reportovat“
úřadům, co dobrého za uply-
nulý rok udělaly pro své za-
městnance, pro životní pro-
středí, pro společnost,
pro čistší ovzduší či pro bla-

ho planety Země. Tento nový
úkol čeká od roku 2024 firmy
nad 500 zaměstnanců, za dva
roky se připojí ty s 250 a více
lidmi, následovat budou
střední amenší podniky. Stra-
tegie, jejíž součástí tato hláše-
ní budou, se česky nazývá
Udržitelné investování (nebo
také Investování dle ESG),me-
zinárodní zkratkou je ESG
(z anglického environmen-
tal, social and governance),
a začne platit v celé Evropské
unii.
Každoroční „papír do Bru-

selu“ bude ve firměmuset vy-
tvořit tým úředníků, přičemž
výroční zprávu o tom, jak
podnik prospěl svému okolí,
budou muset doložit čísly.
V Česku takové reporty tvoří
už několik společností.
Pro lepší představu o jejich
obsahu lze uvést několik pří-
kladů. Tak třeba Komerční
banka vydala doporučení, že
„ESG v praxi znamená, že ne-
investujete do výrobců ciga-

ret, ale například do vodních
fondů“. Síť supermarketů Al-
bert zase na 61 stranách zpra-
covala své vize k lepšímu ži-
votnímu a sociálnímu pro-
středí. Popisuje, jak Albert
omezuje množství neproda-
ných, a tudíž vyhozených po-
travin, jaký má podíl žen
v managementu, a to i v tom
nejvyšším, nebo jak zařídit,
aby se zaměstnanci Albertu
cítili v práci stále šťastnější.
Třetím příkladem může

být Letiště Praha, které má
přímo zřízenou patnáctičlen-
nou pracovní skupinu „Život-
ního prostředí, udržitelnosti
a ESG“, která jen na mzdách
a odvodech vyjde ročně
na 10 milionů korun. Tým
máněkolik cílů, například do
roku 2025 nevyvážet z letiště
žádný směsný komunální od-
pad na skládky, dále se snaží
snížit hlukovou zátěž či uhlí-
kovou stopu.

Promladé lidi je chování
firemdůležité
Faktory, zda firmy pracují
kromě zisku také na zlepšení
svého okolí, nebo to, jak se
staví k udržitelnosti, zajímá
čím dál více jejich vlastní
nebo budoucí zaměstnance,
zejména ty z mladších gene-
rací. Nejde tedy už jen o ko-
munikační téma a byrokratic-
kou povinnost, „udržitelné
investování“ – čili ESG – je stá-
le častěji nezbytné pro fungo-
vání firmy.
Do letoška byly firemní re-

porty dobrovolné a přistupo-
valy k nim buď státní institu-
ce, nebo podniky, které chtě-
ly například dosáhnout lepší-
ho financování úvěrů
od bank, finanční domy totiž
na tento ukazatel hledí stále
častěji. Jak už bylo uvedeno,
už příští rok bude ESG povin-
nost, tedy pro velké společ-

nosti nad pět set zaměstnan-
ců a subjekty veřejného zá-
jmu.
Pojem ESG vznikl teprve

v roce 2006 v OSN, ale už ten
rok se k „udržitelnému inves-
tování“ připojilo 63 společ-
ností s majetkem v hodnotě
6,5 trilionu dolarů. V roce
2019 to bylo již 2450 společ-
ností s hodnotou 80 trilionů
dolarů. 5PLUS2

FAKTORY PLNĚNÍ

Každoroční „papír do Bruselu“ bude ve firmě muset vytvořit tým
úředníků. PROFIMEDIA

Tři oblasti, kde firmy, spo-
lečnosti a podniky budou
muset reportovat, jak se
snaží zlepšit své okolí:

• Životní prostředí – V této
oblasti se hodnotí vliv spo-
lečnosti například na eko-
systémy, lidské zdraví,
ovzduší, půdu a vodu.
Hlavními kritérii jsou ener-
getická efektivita, uhlíko-
vá stopa nebo schopnost
zpracovávat odpad.

• Sociální faktor – Sociální
indikátory hodnotí vliv
společnosti na širší veřej-
nost, zejména na vlastní
zaměstnance, ale i doda-
vatele a zákazníky. Hlavní-
mi kritérii mohou být spo-
kojenost zákazníků, diver-
zita ve společnosti, anga-
žovanost zaměstnanců
či charitativní aktivity.

• Governance faktor – Go-
vernance indikátory hod-
notí standardy při vedení
společnosti. Hlavními kri-
térii mohou být odměny
vrcholového managemen-
tu, peníze použité na
lobbing, míra korupce
nebo transparentnost
vůči akcionářům. 5PLUS2

Firmy budou muset hlásit,
jak přesně prospěly okolí

PENNY JEVŽDY AVŠUDE DOBRÝM
SOUSEDEM I ZAMĚSTNAVATELEM

Díky největší prodejní síti s více než 400 prodejnami a 5 logistickými centry je
diskontní řetězec PENNY doslova po celé naší krásné zemi. S jeho prodejnami se se-
tkáváme ve velkých městech i v těch nejmenších městečkách a obcích. Jako dobrý
soused se PENNY stará o přírodu, když se podílí na projektu Sázíme budoucnost, je-
hož cílem je vysadit 10 000 000 stromů, chová v úlech u svých skladů přes 2 000 000
včel, nebo v rámci tradiční akce Ukliďme Česko uklízí okolí našich domovů. Neza-
pomíná ale ani na lidi. Prostřednictvím potravinových bank dává jídlo potřebným,
je tradičním účastníkem Sbírky potravin, finančně podporuje rozvoj logistiky po-
skytování pomoci potravinových bank, ve spolupráci s Českou obcí sokolskou pod-
poruje pohyb a zdravý životní styl, stará se společně s organizací Život90 o aktivní
život seniorů nebo bojuje proti plýtvání potravinami.

Váží si také svých zaměstnanců a je na ně hrdé. Mezi přednosti, které přináší
práce v tomto řetězci jsou blízkost od domova, stabilita, férové mzdy i jejich pravi-
delné navyšování, kariérní postup, zkrácené úvazky nebo osobní přístup ke každé-
mu zaměstnanci. Ti mají k dispozici i další výhody, ať už se jedná o nadstandardní
příplatky či placené volno, příspěvek na penzijní pojištění, benefitní program Cafe-
teria, zvýhodněnou kartu Multisport, příspěvek na dětský tábor či dárkové vánoční

poukázky. PENNY jim posky-
tuje i výhodné nákupy v na
prodejnách, testování kvality
našich výrobků. Díky propra-
covanému systému benefit-
ního programu pak mohou
lidé pracující v PENNY čerpat
slevy u vybraných partnerů,
jako jsou například cestovní
kanceláře, kulturní zařízení,
sportovní obchody, prodej
elektroniky nebo mají k dis-
pozici atraktivní zaměstna-
necké mobilní a datové tarify.

Zkrátka vším, co PENNY dělá,
naplňuje slogan HRDĚ HEZKY
ČESKY!

CSR

inzerce
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Povinnost pravidelně vyhod-
nocovat dopady podnikání na
životní prostředí zasáhne i ně-
kterémalé a střední firmy. Re-
portování o takzvaných ESG
kritériích bude pro podniky
znamenat administrativní zá-
těž. Průzkum Asociace ma-
lých a středních podniků a živ-
nostníků (AMSP) však ukázal,
že firmy jsou často už s nový-
mi povinnostmi v souladu,
aniž by o tom věděly.
„Vždycky v životě i v podni-

kání škodí fanatismus. Ne-
jsme žádní fanatičtí odpůrci,
nejsme ani fanatičtí přízniv-
ci. Jsme přesně mezi. Rádi se
zapojíme do témat zelené
ekonomiky, sociálních vzta-
hů a tak dále. S tímhle my po-
čítáme a neznám nikoho,
kdo by chtěl podporovat zne-
čišťování životního prostředí
či dětskou práci,“ řekl předse-
da představenstva AMSP Jo-
sef Jaroš.

Tři pilíře ESG
Environment – jak firma řeší
svůj dopad na životní prostře-
dí, společnost a kondici pla-
nety, patří sem například uh-
líková stopa firmy, způsob,
jak nakládá s odpady.
Social – jak firma podporuje

své pracovníky a přispívá

k rozmanitosti a inkluzivní-
mu růstu, v rámci společen-
ské odpovědnosti se posuzu-
je například to, zda podnik
využívá, či nevyužívá dět-
skou práci.
Governance – jak firma zajiš-

ťuje transparentnost, komu-
nikuje s regulačními úřady,
dodržuje předpisy, nastavuje
vnitřní systém kontrol, řídicí
a rozhodovací praktiky.
Povinnost reportovat bu-

dou mít od roku 2025 všech-
ny společnosti, které splňují
alespoň dva ze tří požadavků:
více než 250 zaměstnanců,
čistý obrat vyšší než 40 milio-
nů eur (945 milionů korun),
suma aktiv nad 20 milionů
eur (472 milionů korun).
Od roku 2026 pak bude po-

vinné vykazovat report
pro malé a střední podniky
kotované na burze.

Firmy simohou prověřit
své dodavatele
Podle průzkumu, který si
dala vypracovat Asociace ma-
lých a středních podniků
a živnostníků, se téměř
60 procent oslovených firem
alespoň částečně zabývá ESG,
přičemž větší firmy se proble-
matice věnují častěji. „Jsou to-
tiž často v naší subdodavatel-

ské ekonomice navázány
na korporátní dodavatelské
řetězce a také více využívají
externího financování banka-
mi – oba tyto sektory jsou již
problematikou ESG dotčeny
a přenášejí tyto nároky dále
do firemního světa,“ zmínil
Jaroš.
Své dodavatele si prověřuje

například společnost Vodafo-
ne. Podle ředitelky komuni-
kace Zuzany Holé má firma
své vlastní cíle udržitelného
podnikání a také několik
svých kodexů. Mezi nimi je
například kodex týkající se
environmentální problemati-
ky. „Kritéria z kodexů jsme
zapracovali do dotazníku,
který dodavatelská firma vy-
plňuje. Ptáme se mimo jiné
na to, zda daná firma měří
svou uhlíkovou stopu, zda
má plán, jak ji snížit, zda za-
městnává lidi se zdravotním
postižením a podobně,“ uved-
la Holá.
Plzeňský Prazdroj se snaží

udržet českou pivní kulturu
projektem Chytrej výčep. Má
několik základních pilířů,
jako například uhlíkovou ne-
utralitu, suroviny z udržitel-
ných zdrojů, plně cirkulární
obaly nebo také žádné odpa-
dy na skládce.

Největším problémem jsou
v současnosti ceny energií
a surovin. A s těmito problé-
mymá právě nový projekt po-
moct díky tomu, že zjistí, ko-
lik výčepy spotřebovávají
energie a vody, jak inovují vý-
čepní zařízení, nebo také po-
může hospodám s náklady.
Řetězec Penny ve své kam-

pani upozorňoval své zákaz-
níky na přínos včel pro spo-
lečnost. Kampaň Penny v mi-

nulém roce demonstrovala,
že bez včel by z regálů zmize-
lo až 60 procent všech potra-
vin.
Firmy se musí naučit být

ve své komunikaci na poli
udržitelnosti především
transparentní, aby nesklouz-
ly i nevědomě ke greenwa-
shingu. Ten je definován jako
klamání spotřebitele o ekolo-
gické prospěšnosti produktu,
služby či celé firmy (viz box).

Každá firma a každý podnikatel se může stát superhrdinou a pomoct
svým přístupem k záchraně planety. PROFIMEDIA

Co je a není pravda, když
se mluví o udržitelnosti? Jak
zavádějící mohou být tvrzení?

• Hřích skryté změny
Firma komunikuje produkt
jako udržitelný, ale zdůrazní
pouze určitou líbivou věc,
aniž by se podívala na zbytek
produktu.

• Hřích menšího zla
Firma prezentuje produkt
jako nejzelenější v dané
kategorii. Jenže samotná
kategorie je již sama o sobě
diskutabilní, jako příklad se

dá uvést třeba nízkoemisní
nafta.

• Hřích nedostatku důkazů
Spotřebitel nemá možnost en-
vironmentální pozitivní tvrze-
ní snadno a rychle dohledat
a potvrdit si je.

• Hřích vágnosti
Obecné a nevýstižné zvolání
jako „jsme green“, „jsme
eko“ bez uvedení dalších
detailů.

• Hřích bezvýznamnosti
Spotřebiteli je představen

pravdivý fakt, avšak nepod-
statný v rámci dané problema-
tiky. Firma například zdůraz-
ňuje, že daný produkt neobsa-
huje určitý druh látky, který je
přitom legislativně dávno za-
kázán.

• Hřích falešné značky
Firma využívá vlastní/sa-
mozvané či pochybné certifi-
káty dokazující, že jde o eko-
logicky vyrobený produkt.

• Hřích lži
Tvrzení něčeho, co není
pravda.

Hlavními tématy firem
i společnosti by měly
být ESG i udržitelnost

CSR

Odpovědnost k životnímu prostředí je aktuální téma, kterým
se zabývají nejen jednotlivci, ale také čím dál více firem.
Podle odborníků je však důležité o těchto tématech více mluvit
a zároveň ukázat konkrétní kroky, jež k udržitelnosti směřují.

SEDMHŘÍCHŮ GREENWASHINGU SPOJENÝCH S KOMUNIKACÍ UDRŽITELNOSTI
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@mojemetro
Je krásná. Úchvatná. Špičatá. Nevyzpytatelná. Nebezpečná.
Hora zvaná Matterhorn, jejíž vrchol se tyčí ve výšce 4478 met-
rů nad mořem. Je to strmý kopec, na který zíráte s otázkou:
Jak se na to sakra leze? Odpověď zní: Bez spolehlivého parťá-
ka a bez perfektní přípravy na to ani nepomýšlej!
Ale znáte mě, udělám, co si umanu. A na Matterhorn jsem po-
mýšlel celý rok. Hodně mi v přípravě pomohla horolezecká le-
genda Radek Jaroš. Trénoval, povzbuzoval, radil. V den útoku
na vrchol jsem jako vždy vůbec nespal. Únava ale nebyla zna-

telná, protože ji vytlačilo moje
těšení. Dramaticky to však změ-
nilo počasí. Přišla zima a my ne-
věděli, co nás čeká. Poměrně
záhy jsme museli vytáhnout lana
a začít se jistit. Funěl jsem jak
sentinel, mně vlastně výšky vů-
bec nedělají dobře. Prostě se mi
špatně dýchá. Výstup jsme začali
poměrně brzy, abychom se nedo-
stali do tlačenice, přesto jsme po-

tkávali další výpravy. Některé se dokonce vracely, aniž by vylez-
ly na vrchol. Bylo to podle nich hodně namrzlé. My ale statečně
pokračovali dál. Pochybnosti o úspěchu naší expedice však na-
růstaly. Vzdaly to další dvě skupiny Angličanů, podle kterých
byl závěrečný úsek Matterhornu kluzký tak, že už nepomáha-
ly ani mačky. Dýchalo se mi čím dál hůř. Nazpět se proti nám
vracelo stále víc lidí. Konec expedice se blížil raketovým tem-
pem. Tentokrát zůstal Matterhorn nedobytný. Je konec! I ta
slza mi ukápla, ale takový je život. Já
se zase oklepu. Protože jak říká Radek:
Cílem není vrchol, cílem je návrat.

Bez
parťáka

a bez perfektní
přípravy
na to ani
nepomýšlej.

LUŠTĚNKA:OCHRANA
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Všudybyl@miroslav.kopriva.prague zaostřil objektiv
na Staroměstském náměstí. „Prodejci svým barevným světem
přinášejí do večerní atmosféry zábavu a radost,“ pochvaluje si
autor. #awesome_phototrip #prag #mojemetro #fotimecesko
#krasnapraha #praguelife #streetofprague #staremesto

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Doplňujte podle legendy vodorovně a svisle
stejná slova. Tajenka je vodorovně i svisle.

1. trávicí
orgán
slepice

2. mořský
savec

3. tajenka
4. kozácký

náčelník
5. země

javorového
listu

6. jižní plod

Z Matterhornu!

ZUŘIVÝ REPORTÉR
ALEŠ RŮŽIČKA
VYSÍLÁ KAŽDÉ VŠEDNÍ RÁNO NA RÁDIU IMPULS

Zítra a v neděli hrají v Divadle Spejbla a Hurvínka představení Hurvínkův popletený víkend.
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„Nezírej na
mě jako
puk!“

RADIM SMITH
Facebook
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SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

20.20 Osada 2 (8/10)
Komediální seriál (ČR, 2023).
Hrají: M. Myšička, I. Chýlková,
S. Majer, Š. Krausová

21.20 Všechnopárty
Zábavná talk show Karla Šípa

22.15 Hercule Poirot XI
Smrt staré posluhovačky. De-
tektivní film (VB, 2008). Hrají:
D. Suchet, J. Absolom, P. Rhys,
Z. Wanamakerová

23.50 Kriminalista V
Smrt před zrcadlem.
Krimiseriál (N, 2018-2019)

00.50 AZ-kvíz

20.00 Magnum Force
Krimifilm (USA, 1973). Kuplíř-
ství, mafie, drogy a policejní
sériový vrah? Jen jedna věc po-
může – revolver 44 Magnum.
Hrají: C. Eastwood, H. Hol-
brook, M. Ryan, D. Soul.
Režie T. Post

22.05 Sejmi eso
Akční krimithriller (USA/VB/Fr.,
2006). Hrají: R. Reynolds,
J. Piven, R. Liotta, J. Ruskin.
Režie J. Carnahan

23.55 Letecké katastrofy
Dusno v kokpitu

00.40 Popravčí z Katyně

20.20 Co ste hasiči II (8)
Porod. Komediální seriál (ČR,
2023). Petr a Vladimír mají do-
hodu a Havlíček už jich má plné
zuby. Hrají: P. Rychlý, V. Kopta,
J. Bernášková, L. Benešová

21.30 Comeback
Změna je pivo. Sitcom (ČR,
2010). Hrají: M. Dejdar,
T. Matonoha, K. Leichtová

22.10 Comeback
Děvečka z Lidečka

22.45 Bourneovo ultimátum
Thriller (N/USA, 2007)

01.05 Dr. House III (21, 22)

20.15 Máme rádi Česko
Zábavný pořad Máme rádi
Česko opět prověří nejen zna-
losti diváků, ale především vě-
domosti českých celebrit. V roli
kapitánů se opět proti sobě
postaví Jakub Prachař a Vojta
Kotek. Dále účinkují T. Beba-
rová, M. Badinková, L. Ko-
vanda, I. Pazderková,
V. Chaloupková a L. Adam

22.05 Máme rádi Česko

23.50 Ano, šéfe!

01.00 Policie v akci
Čtyři případy,
čtyři lidské osudy

16.05 Óčko hity

17.00 Novinky

18.00 Top 4 Kitkat Óčko chart
První čtyři místa v hitparádě
diváků Óčka. Chceš je udržet
či změnit? Tak hlasuj na
www.ocko.tv!

18.15 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 O black list party
Hip hop a r&b párty

0.00 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy
diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Dominantní
„Bývalý místopředseda
FAČR Roman Berbr byl
vždy znám tím, že tíhl k do-
minantnímu způsobu říze-
ní ve fotbale a upřednost-
ňoval o věcech příliš nedis-
kutovat v orgánech, ale při-
cházet s konkrétními řeše-
ními,“ řekl včera u plzeň-
ského soudu současný před-
seda FAČR Petr Fousek (na
snímku). Berbr je s dalšími
lidmi obžalován z korupce
při ovlivňování několika
utkání druhé a třetí ligy
v letech 2019 a 2020. ČTK

Ledecká je v plné
síle, víc bude jezdit
na lyžích.

Trojnásobná olympijská vítěz-
ka Ester Ledecká zahájí sezo-
nu v listopadu novým sjez-
dem Světového poháru (SP)
v Zermattu. Bude to její první
závod na lyžích od března
2022. Dvakrát operovaná klíč-
ní kost, kvůli níž v minulé se-
zoně stihla jen pár snowboar-
dových závodů, ji neomezuje.
V minulé sezoně měla místo
obvyklého nabitého závodní-
ho programu kalendářní dny
zaplněné rehabilitací opero-
vané klíční kosti a kondičním
tréninkem toho, comohla po-
silovat. Přišla o MS v alpském
lyžování i na snowboardu. Je-
diné závody absolvovala na
konci sezony na prkně, v Ro-
gle a Berchtesgadenu skonči-
la druhá a třikrát první. Na ly-
žích nezávodila vůbec.

Teď se chystá naplno nasko-
čit do lyžařsko-snowboardové-
ho kolotoče. „Já se obecně tě-
ším na to, že budu zase závo-
dit. Ten rok mi to chybělo,
měla jsem absťák,“ řekla
s úsměvem. Přednost budou
mít lyže. „Chtěla bych útočit
na celkové hodnocení Světo-
vého poháru, takže se budu

snažit odjet co nejvíce Světo-
vých pohárů na lyžích
a v pauzách budu doplňovat
snowboard,“ uvedla.

Po sjezdech v Zermattu
18. a 19. 11. by měla do konce
roku stihnout rychlostní závo-
dy ve Svatém Mořici a Val
d’Isere, pak se chystá na snow-
boardový SP do Davosu. ČTK

2
Krasobruslařská Grand Prix
dnes začne Americkou brus-
lí, na níž se představí oba
nejlepší české taneční páry.
Pozvánku do elitního seriá-
lu dostali osmí tanečníci
z posledního mistrovství
světa Natálie a Filip Taschle-
rovi i úřadující juniorští
mistři světa Kateřina
a Daniel Mrázkovi.

1:1
Zápas kvalifikace fotbalové-
homistrovství Evropy mezi
Belgií a Švédskem, který
byl v úterý za stavu 1:1 v po-
ločase předčasně ukončen
po teroristickém útoku
v Bruselu, se dohrávat nebu-
de. Podle UEFA je výsledek
považován za konečný.
Střelba, při níž zemřeli
dva švédští fanoušci, se
odehrála pět kilometrů
od stadionu. ČTK

Trojnásobná olympijská šampionka Ester Ledecká se ve středu vrátila
z Itálie, kde byla na snowboardovém kempu. ČTK

ČT
K

Atakují rekord
První fotbalová liga útočí
na překonání letitého re-
kordu v průměrné návštěv-
nosti na jedno utkání.
V úvodních 11 kolech aktu-
ální sezony přišlo na stadi-
ony v průměru 6780 divá-
ků, rekord drží ročník
1996/1997 se 7155 fanouš-
ky. Návštěvnost táhnou
především pražské týmy
Slavia a Sparta, velký skok
však oproti minulé sezoně
udělaly Hradec Králové
a Teplice.

Bolí ji zápěstí
Tenistka Karolína Mucho-
vá se potýkala před premié-
rovým startem na Turnaji
mistryň s bolavým zápěs-
tím. Věří, že do Cancúnu
odcestuje a bude hrát.

Bez Krejčího
Basketbalista Vít Krejčí
v NBA za Minnesotu Tim-
berwolves hrát nebude.
Klub 23letého českého
rozehrávače umístil na
seznam volných hráčů. ČTK

AKTUÁLNÍ ČÍSLO NEBO PŘEDPLATNÉ
MŮŽETE ZAKOUPIT NA SLAVIA.CZ/HALFTIME

KUPTE NYNÍ!
NOVÉ ČÍSLO
PRÁVĚV PRODEJI

ČÍSLA DNE

KRÁTCE

inzerce

„Závody mi chybí,
měla jsem absťák“


